

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN LISAN DEWAN RAKYAT
MESYUARAT KETIGA, PENGGAL KEDUA,
PARLIMEN KEEMPAT BELAS**

PERTANYAAN : LISAN

**DARIPADA : DATUK HAJI SHABUDIN BIN
YAHAYA [TASEK GELUGOR]**

TARIKH : 9 OKTOBER 2019 (RABU)

SOALAN

DATUK HAJI SHABUDIN BIN YAHAYA [TASEK GELUGOR) minta **MENTERI PERTANIAN DAN INDUSTRI ASAS TANI** menyatakan apakah usaha Kementerian dalam meningkatkan lagi pasaran eksport madu kelulut ke luar negara dan adakah pengusaha madu kelulut di negara kita mampu membekalkan madu kelulut dengan memenuhi piawaian dan kualiti bagi menembusi pasaran antarabangsa.

JAWAPAN

Tuan Yang Dipertua,

Untuk makluman Ahli Yang Berhormat, madu kelulut merupakan salah satu produk makanan kesihatan yang dikenal pasti mempunyai khasiat antioksidan yang tinggi yang berupaya mengurangkan, meneutralkan serta melindungi sel badan daripada kerosakan akibat radikal bebas. Sehubungan dengan itu, Kementerian telah mengambil inisiatif untuk memperkenalkan madu kelulut sebagai salah satu produk makanan kesihatan dan dijenamakan sebagai *superfood* dari Malaysia di peringkat antarabangsa.

Selanjutnya, pihak Kementerian telah melaksanakan beberapa langkah strategik dalam usaha untuk meningkatkan pasaran eksport madu kelulut di peringkat antarabangsa dan memastikan bekalan yang mencukupi. Langkah-langkah ini termasuk membangunkan standard madu kelulut, penganjuran aktiviti promosi menerusi penyertaan dalam program-program pameran perdagangan di luar negara, membangunkan dokumen Skim Pensijilan Amalan Pertanian Baik Malaysia Pemeliharaan Lebah dan Kelulut, menyediakan khidmat nasihat, latihan dan peruntukan bagi menggalakkan penternakan dan penghasilan madu kelulut.

Pada tahun 2017, Kementerian telah melancarkan Standard Spesifikasi Madu Kelulut (MS 2683) dan Standard Penternakan Lebah dan Kelulut (MS 2679). Standard ini telah dibangunkan oleh sebuah jawatankuasa kerja yang dianggotai oleh Institut Penyelidikan dan Kemajuan Pertanian Malaysia (MARDI), SIRIM, Jabatan Standard Malaysia, Universiti Malaysia Terengganu (UMT) dan Institut Genom Malaysia serta turut melibatkan sesi libat urus bersama pemain industri. Dokumen ini telah dibangunkan berdasarkan asas di bawah standard piawaian CODEX STAN 12-1981 *Standard for Honey*, bagi memastikan ketulenan dan kualiti madu kelulut terpelihara serta membendung masalah madu kelulut tiruan.

SOALAN NO : 3

Komitmen Kementerian untuk mempromosikan madu kelulut di luar negara pula telah dilaksanakan melalui penyertaan dalam program pameran perdagangan antarabangsa oleh pejabat-pejabat Perwakilan Pertanian di luar negara seperti berikut:

1. *Halal Market Fair, FABEX 2018, Tokyo, Jepun;*
2. *Middle East Organic and Natural Products Expo 2018, Dubai, Emiriah Arab Bersatu; dan*
3. Program Validasi Pasaran Madu Kelulut di Chicago, Amerika Syarikat pada tahun 2018.

Selain itu, bagi meningkatkan lagi kesedaran mengenai madu kelulut di peringkat antarabangsa, produk ini turut dijadikan sebagai cenderahati oleh pemimpin negara untuk diberikan kepada pemimpin tuan rumah semasa lawatan kerja di luar negara atau dihadiahkan kepada tetamu kehormat luar negara yang melakukan lawatan kerja di Malaysia.

Sebagai usaha memastikan pengusaha madu kelulut di negara kita membekalkan madu kelulut yang memenuhi piawaian dan kualiti yang diterima di pasaran antarabangsa, Jabatan Pertanian sedang di peringkat akhir untuk membangunkan dokumen Skim Pensijilan Amalan Pertanian Baik Malaysia Pemeliharaan Lebah dan Kelulut yang dikenali sebagai myGAP.AM. Skim pensijilan ini bertujuan mengiktiraf ladang yang mengamalkan amalan pertanian baik dalam pemeliharaan lebah dan kelulut.

Bagi meningkatkan pengeluaran madu kelulut dan menarik penyertaan belia dalam industri madu kelulut, Kementerian turut menyediakan peruntukan kepada yang berminat untuk menceburi bidang penternakan dan penghasilan madu kelulut. Antaranya di bawah Program Agroprenuer Muda, peserta daripada golongan belia diberi bantuan, dengan sasaran pengeluaran minimum sebanyak 25 kilogram sebulan dengan pendapatan sebanyak RM5,000 sebulan. Berdasarkan rekod Jabatan Pertanian, sehingga kini

SOALAN NO : 3

terdapat 717 usahawan yang terlibat dalam industri penternakan dan pengeluaran madu kelulut. Daripada jumlah tersebut, seramai 20 peserta telah dibantu di bawah Program Agroprenuer Muda berjumlah RM300,000 dalam bentuk input seperti haif/sarang dan bongkah untuk pemeliharaan dan pengeluaran madu kelulut.

Selain daripada itu, Kementerian turut menawarkan perkhidmatan pengembangan seperti khidmat nasihat teknikal dan latihan serta pemindahan teknologi. Perkhidmatan ini diberikan secara langsung kepada pengusaha madu kelulut di peringkat negeri dan daerah oleh pegawai pertanian DOA dan penyelidik MARDI.

Semoga dengan usaha yang telah dilaksanakan oleh Kementerian ini dapat mempersiapkan pengusaha madu kelulut negara dalam membekalkan madu kelulut yang memenuhi piawaian dan kualiti setanding di peringkat antarabangsa.

Sekian, terima kasih.